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Protokół nr LXVII 

z LXVII Sesji Rady Miejskiej w Brwinowie, która odbyła się 5 września 2023 roku w sali 

konferencyjnej przy ul. Turystycznej 4 w Brwinowie. Obrady rozpoczęto o godz. 17:09,  

a zakończono o godz. 18:21 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 20 radnych. 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Brwinowie Sławomir Rakowiecki otworzył LXVII Sesję 

Rady Miejskiej w Brwinowie. 

 

Przewodniczący poprosił wszystkich o powstanie, aby uczcić minutą ciszy pamięć zmarłego 

Andrzeja Precigsa, znanego aktora, ale również radnego Rady Miejskiej w Brwinowie w latach 

2006-2010 i 2010-2014, gdzie był wiceprzewodniczącym Rady. 

2. Przedstawienie porządku obrad 

Przewodniczący Rady Miejskiej Sławomir Rakowiecki przedstawił porządek obrad LXVII 

Sesji Rady Miejskiej w Brwinowie. 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Informacje Burmistrza Gminy Brwinów. 

4. Informacje Przewodniczącego Rady Miejskiej w Brwinowie. 

5. Rozpatrzenie uchwał w sprawie: 

5.1  zmiany uchwały nr LVIII.681.2022 Rady Miejskiej w Brwinowie z dnia 20 grudnia  

2022 roku w sprawie Wieloletniej prognozy finansowej gminy Brwinów na lata  

2023-2034 (RM0006.807.2023); 

5.2 zmian w uchwale budżetowej nr LVIII.682.2022 Rady Miejskiej w Brwinowie  

z dnia 20 grudnia 2022 r. (RM0006.808.2023); 

5.3 określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2024 rok 

(RM0006.806.2023); 

5.4 powołania Zespołu Rady Miejskiej w Brwinowie opiniującego zgłoszenia kandydatów 

w wyborach na ławników do sądów powszechnych na kadencję 2024-2027 

(RM0006.792.2023); 

5.5 ustalenia regulaminu głosowania w wyborach ławników do sądów powszechnych 

(RM0006.793.2024); 

5.6 przejęcia w sezonie zimowym 2023/2024 zadań z zakresu zarządzania drogami 

powiatowymi, obejmujących zimowe utrzymanie dróg powiatowych, ścieżek 

rowerowych, ciągów pieszo-rowerowych i chodników leżących w granicach 

administracyjnych Gminy Brwinów wraz z jednorazowym pozimowym uprzątnięciem 

zanieczyszczeń powstałych w wyniku stosowania środków zabezpieczających drogi 

przed oblodzeniem (RM0006.800.2023); 

5.7 przyjęcia „Planu zrównoważonej mobilności miejskiej dla metropolii warszawskiej 

2030+” (RM0006.801.2023); 
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5.8 udzielenia pomocy finansowej Województwu Mazowieckiemu w formie dotacji 

celowej udzielanej między jst na dofinansowanie własnych zadań inwestycyjnych 

(Dofinansowanie zadania inwestycyjnego „Rozbudowa drogi wojewódzkiej nr 719 

 na odcinku od km 27+570 do km 27+730 w Brwinowie”) (RM0006.805.2023); 

5.9 udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Pruszkowskiego z przeznaczeniem  

na organizację powiatowo-gminnych przewozów pasażerskich o charakterze 

użyteczności publicznej (RM0006.809.2023). 

6. Sprawy wniesione i wolne wnioski. 

7. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący poinformował radnych, że wpłynęło pismo z Urzędu Miasta Stołecznego 

Warszawy informujące, że Plan zrównoważonej mobilności miejskiej dla Metropolii 

Warszawskiej będzie uchwalony przez Radę Miasta Stołecznego Warszawy w późniejszym 

terminie. Zakomunikował również, że już po zwołaniu sesji wpłynęły dodatkowe dwa projekty 

uchwał. Zaproponował, aby zdjąć z porządku obrad punkt 5.7 "przyjęcia „Planu 

zrównoważonej mobilności miejskiej dla metropolii warszawskiej 2030+” 

(RM0006.801.2023)" i wprowadzić do porządku dwa punkty: 5.10 "wyrażenia zgody 

 na wykonanie przez Gminę Brwinów prawa pierwokupu udziału w zabudowanej 

nieruchomości położonej przy ul. Dworskiej 3 w Brwinowie (działka nr ew. 14 obręb 5) 

(RM0006.810.2023); 5.11 "upoważnienia Burmistrza Gminy Brwinów do złożenia wniosku  

o udzielenie dofinansowania w ramach Rządowego Funduszu Polski Ład: Programu Inwestycji 

Strategicznych Edycja Dziewiąta "Rozświetlamy Polskę" (RM0006.811.2023).  

Głosowano wniosek w sprawie: 

Zdjęcie z porządku obrad punktu 5.7 "przyjęcia „Planu zrównoważonej mobilności miejskiej 

dla metropolii warszawskiej 2030+” (RM0006.801.2023)" i wprowadzenie do porządku dwóch 

punktów: 5.10 "wyrażenia zgody na wykonanie przez Gminę Brwinów prawa pierwokupu 

udziału w zabudowanej nieruchomości położonej przy ul. Dworskiej 3 w Brwinowie (działka 

nr ew. 14 obręb 5) (RM0006.810.2023); 5.11 "upoważnienia Burmistrza Gminy Brwinów do 

złożenia wniosku o udzielenie dofinansowania w ramach Rządowego Funduszu Polski Ład: 

Programu Inwestycji Strategicznych Edycja Dziewiąta "Rozświetlamy Polskę" 

(RM0006.811.2023).  

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Adam Adamczyk, Marta Bartos, Zbigniew Bartosik, Andrzej Guzik, Lidia Iwoła, Małgorzata 

Jabłońska, Barbara Koralewska, Dariusz Krzemiński, Małgorzata Kucharska, Grzegorz 

Matysiak, Paweł Nyc, Adrianna Olczak, Sławomir Rakowiecki, Michał Segit, Firmin 

Słojewski, Marek Winiarski, Maciej Żukowski 

NIEOBECNI (4) 

Aldona Górniak, Karol Kühn, Zbigniew Kurządkowski, Rafał Wysocki 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Brwinowie Sławomir Rakowiecki stwierdził, 

że porządek obrad został przez Radę Miejską  zmieniony jednogłośnie. 

3. Informacje Burmistrza Gminy Brwinów 
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Głos zabrał Burmistrz Arkadiusz Kosiński przypominając, że rozpoczynają się konsultacje 

w sprawie statutów sołectw, jak również  spotkania z mieszkańcami, na które wszystkich 

zaprasza. Grafik spotkań opublikowany jest zarówno na stronie internetowej Urzędu,  

jak i na tablicach ogłoszeń w całej gminie. 

Burmistrz przedstawił zarysy statutu sołectwa i poprosił o wnioski, uwagi i sugestie.  

4. Informacje Przewodniczącego Rady Miejskiej w Brwinowie 

Przewodniczący Sławomir Rakowiecki zwrócił się do przewodniczących komisji,  

aby terminy posiedzeń komisji nie pokrywały się z terminami spotkań burmistrza  

z mieszkańcami. 

5. Rozpatrzenie uchwał w sprawie 

5.1. zmiany uchwały nr LVIII.681.2022 Rady Miejskiej w Brwinowie z dnia 20 grudnia 2022 

roku w sprawie Wieloletniej prognozy finansowej gminy Brwinów na lata 2023-2034 

(RM0006.807.2023) 

Burmistrz Arkadiusz Kosiński i Pani Skarbnik Elżbieta Dolota przedstawili autopoprawki 

do projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Inwestycji, Gospodarki Komunalnej i Finansów, Grzegorz 

Matysiak poinformował, że zarówno zmiany w WPF-ie jak i w budżecie na bieżący rok zostały 

zaopiniowane pozytywnie przez komisję. 

 

Głos zabrał Radny Andrzej Guzik zwrócił uwagę, że na Komisji Inwestycji Gospodarki 

Komunalnej i Finansów tłumaczono, że potrzebny jest milion złotych  na wynagrodzenia  

i jakieś sprawy związane z wnioskami w szkołach, a następnego dnia okazuje się, że wystarczy 

kwota 300 tysięcy złotych. Poprosił o wytłumaczenie skąd ta zmiana. 

 

Pani Skarbnik Elżbieta Dolota wyjaśniła, że trzeba dołożyć środków dla Zespołu Szkolno-

Przedszkolnego w Żółwinie, gdzie powstał nowy oddział. Ponieważ nie ma jeszcze konkretnej 

wielkości, pieniądze zostały założone na uzupełnienie braków. Nie ma jeszcze wszystkich 

wniosków, dlatego kwota do wysokości tego miliona zostanie uzupełniona na sesji 28 września. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały nr LVIII.681.2022 Rady Miejskiej w Brwinowie z dnia 20 grudnia 2022 roku 

w sprawie Wieloletniej prognozy finansowej gminy Brwinów na lata 2023-2034 

(RM0006.807.2023).  

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Adam Adamczyk, Marta Bartos, Zbigniew Bartosik, Aldona Górniak, Andrzej Guzik, Lidia 

Iwoła, Małgorzata Jabłońska, Barbara Koralewska, Dariusz Krzemiński, Małgorzata 

Kucharska, Karol Kühn, Grzegorz Matysiak, Paweł Nyc, Adrianna Olczak, Sławomir 

Rakowiecki, Michał Segit, Firmin Słojewski, Marek Winiarski, Maciej Żukowski 

NIEOBECNI (2) 

Zbigniew Kurządkowski, Rafał Wysocki 
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Brwinowie Sławomir Rakowiecki stwierdził, 

że uchwała została podjęta przez Radę Miejską jednogłośnie. 

5.2. zmian w uchwale budżetowej nr LVIII.682.2022 Rady Miejskiej w Brwinowie z dnia  

20 grudnia 2022 r. (RM0006.808.2023) 

Głos zabrał Radny Zbigniew Bartosik wyrażając zaniepokojenie, że tworzone są jakieś 

rezerwy, ustalone w dziale np. oświaty a potem przenoszone są na inwestycje. Zastanawia  

się, czy taka swoboda  księgowa  znajduje uzasadnienie w czytelności tych zadań dotyczących 

rachunkowości. 

Burmistrz Arkadiusz Kosiński poinformował, że jest to spowodowane dotychczasowym 

doświadczeniem. Gmina spodziewa się, że w najbliższych tygodniach wpłyną wnioski  

od dyrektorów szkół. Zwrócił uwagę, że aby nie robić „bałaganu” z budżetem, pewna kwota 

jest przypisana wcześniej do tych wydatków i jeśli wnioski będą na niższą kwotę, pieniądze 

zostaną oddane na sesji wrześniowej, czy październikowej. Jeżeli okaże się, że kwota jest zbyt 

mała, trzeba byłoby ciąć z innych wydatków. Zarezerwowanie tej kwoty, powoduje, że jest 

możliwość późniejszej realizacji tego budżetu. 

Głos zabrał Radny Zbigniew Bartosik odpowiadając burmistrzowi, że on to rozumie, jednak 

wydaje mu się, że powinno się posługiwać taką metodą, gdzie w ramach działu opisującego 

inwestycje, tworzy się jakąś rezerwę, w dziale oświaty również i w ramach tego działu 

przesuwa się środki, a nie pomiędzy działami. 

Poinformował, że to co burmistrz wyjaśniał to rozumie, chodzi mu jedynie o „mechanizm”.  

 

Głosowano w sprawie: 

zmian w uchwale budżetowej nr LVIII.682.2022 Rady Miejskiej w Brwinowie z dnia 20 

grudnia 2022 r. (RM0006.808.2023).  

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Adam Adamczyk, Marta Bartos, Zbigniew Bartosik, Aldona Górniak, Andrzej Guzik, Lidia 

Iwoła, Małgorzata Jabłońska, Barbara Koralewska, Dariusz Krzemiński, Małgorzata 

Kucharska, Karol Kühn, Grzegorz Matysiak, Paweł Nyc, Adrianna Olczak, Sławomir 

Rakowiecki, Michał Segit, Firmin Słojewski, Marek Winiarski, Rafał Wysocki, Maciej 

Żukowski 

NIEOBECNI (1) 

Zbigniew Kurządkowski 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Brwinowie Sławomir Rakowiecki stwierdził, 

że uchwała została podjęta przez jednogłośnie. 

5.3. określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2024 rok (RM0006.806.2023) 

Przewodniczący Komisji Inwestycji, Gospodarki Komunalnej i Finansów, Grzegorz 

Matysiak poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały. 

Przewodnicząca Komisji Rolnictwa i Środowiska, Aldona Górniak poinformowała,  

że Komisja Rolnictwa i Środowiska pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Głos zabrał Radny Dariusz Krzemiński zakomunikował, że chce złożyć wniosek 

pozostawienia podatku od nieruchomości bez zmian w dwóch miejscach tzn. dla budynków 

mieszkalnych i gruntów pozostałych. Zwrócił uwagę, że odkąd jest radnym zawsze 

wnioskował, aby podatków nie podnosić. 

 

Głos zabrała Radna Barbara Koralewska oznajmiła, że ma wątpliwości dotyczące stawki 

podatkowej od obszarów objętych rewitalizacją. Zaproponowała, żeby zachować stawkę taką 

jak dla gruntów pozostałych, proponowanej w tegorocznej uchwale (0.55 groszy za metr), 

dodając, że jest to wniosek formalny. 

 

Głos zabrał Burmistrz Arkadiusz Kosiński zwrócił uwagę, że minister finansów mówi o tym, 

iż można podnieś stawkę o 15 % (wylicza to na podstawie obowiązujących przepisów). 

Burmistrz poinformował, że stawki nie będą podnoszone o 15 % do tej kwoty maksymalnej, 

tylko chciałby prosić radnych, żeby podnieść je o połowę stawki dopuszczonej przez ministra 

finansów, czyli o 7,5%. 

Odnośnie sugestii radnej Koralewskiej oświadczył, że uchwała rewitalizacyjna ma być 

bodźcem do tego, aby te tereny były zagospodarowane, żeby obszary miast się urbanizowały. 

Ustawodawcy chodziło o to, aby stawka była wyższa niż inne, by motywowała właścicieli, żeby 

inwestowali w swoje nieruchomości. Oznajmił, że przez 2 lata ta stawka nie będzie miała 

zastosowania, dlatego prosi radnych o odrzucenie wniosku pani radnej Koralewskiej. 

W przypadku wniosku pana Krzemińskiego zwrócił się z prośbą o odrzucenie wniosku  

i uznanie, że propozycja na poziomie połowy zaproponowanej przez ministra finansów jest 

propozycją dobrą i korzystną dla mieszkańców.  

 

Głos zabrała Radna Barbara Koralewska ad vocem dziękując za wyjaśnienia, jednocześnie 

informując burmistrza, że będzie prosiła kolegów o pozytywne ustosunkowanie się do jej 

wniosku. Zwróciła uwagę, że nie powoduje to żadnego uszczuplenia przychodów dla gminy 

przez najbliższe 2 lata. Uważa, że każda inwestycja, która powstanie wygeneruje dla gminy 

znacznie większy podatek. 

Zaznaczyła, że pochwala propozycję pana burmistrza, która nie dotyczy pełnej inflacji, tylko 

połowy.  

 

Głos zabrał Radny Dariusz Krzemiński ad vocem do tego co powiedział pan burmistrz, 

zwrócił uwagę, że stawka maksymalna ustalana przez ministra finansów, jak sama nazwa 

wskazuje jest maksymalna. Uważa, że mówienie o tym, że gmina straci ileś milionów, bo nie 

uchwaliła maksymalnych stawek, tylko mniejsze, to jakaś forma manipulacji, tym bardziej,  

że przez całą historię samorządów w gminie stawek maksymalnych nie było.  

Zwraca uwagę, aby patrzeć na to o ile stawki są podnoszone, a nie o ile niby obniżane, ponieważ 

tak naprawdę są one podnoszone. 

 

Głos zabrał Radny Rafał Wysocki odnosząc się do wypowiedzi radnej Koralewskiej 

oznajmił, że ideą tego podatku wyższego dla gruntów objętych rewitalizacją zlokalizowanych 

w centrum miast, jest to, żeby w centrach miast przez wiele lat nie stały pustostany, a zabudowa 

nie rozrastała się na przedmieścia. 

 

Głos zabrał Burmistrz Arkadiusz Kosiński udzielając sprostowania. Burmistrz w swojej 

wypowiedzi powiedział, że Gmina Brwinów nie podnosząc stawek do tej wysokości, wyrzeka 

się części swoich dochodów. Czyli świadomie rezygnuje z dochodów, które mogłaby 

przeznaczyć na cele, o które proszą mieszkańcy. W kwestii tego jakie znaczenie ma obniżka 
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podatków przy obliczaniu innej opłaty, którą Gmina Brwinów corocznie wnosi poprosił  

o wyjaśnienie Panią Skarbnik. 

 

Skarbnik Gminy Elżbieta Dolota poinformowała, że w sprawozdawczości budżetowej 

istnieje sprawozdanie o podstawowych dochodach podatkowych. Gmina musi wykazać 

dochody z tytułu podatków, w kwocie którą uchwali, a jednocześnie musi wykazać taką pozycję 

jak obniżenie górnych stawek podatkowych, czyli z jakiej kwoty rezygnuje uchwalając stawkę. 

Ta kwota jest brana pod uwagę w ministerstwie finansów do obliczania tzw. janosikowego. 

Obliczając janosikowe, ministerstwo finansów dzieli dochody podatkowe  

na jednego mieszkańca uwzględniając maksymalną kwotę. Im wyższa jest kwota  

na mieszkańca obliczane jest tzw. janosikowe, czyli część którą trzeba odprowadzić do budżetu 

państwa na wyrównanie dochodów innych jednostek samorządowych, które dochody 

podatkowe mają niższe, czyli tzw. janosikowe, „zabiera bogatym, oddaje biednym”. 

 

Burmistrz Arkadiusz Kosiński zauważył, że co roku gmina płaci coraz większe janosikowe, 

to jest pochodna tego, że gmina wyrzeka się części dochodów z podatków od nieruchomości. 

 

Głos zabrał Radny Grzegorz Matysiak ponieważ w jednej z wypowiedzi radnych padło 

słowo manipulacja, byłby daleki od używania tego rodzaju słowa, ponieważ istnieje coś takiego 

jak teoria zysków utraconych i jest to termin obowiązujący w świecie finansów. Oznacza to,  

że ktoś rezygnuje z pewnych przychodów, które potencjalnie mógłby uzyskać. 

Stwierdził, że jeżeli chodzi o podatki, to wszyscy by chcieli, żeby były zerowe.  Jednak jeżeli 

ograniczy się dochody gminy, wpływy do niej, nie można oczekiwać, że gmina będzie 

realizowała np. inwestycje, które są pożądane przez mieszkańców. 

Zwrócił uwagę, że każdego roku podatki wzrastają  mniej więcej w połowie tego na co minister 

finansów pozwala. Zwrócił się z prośbą do radnych o poparcie projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Sławomir Rakowiecki odnosząc się do wniosków, które padły, powiedział, 

że wszyscy zdają sobie sprawę, że koszty ponoszone przez gminy wzrosły. W związku z tym,  

co powiedziała Pani Skarbnik, w zależności  od tego w jakiej wysokości uchwali się podatki, 

takie będzie janosikowe, czyli czym mniejsze podatki, tym wyższe janosikowe. Dlatego 

wniosek o pozostawienie podatku od budynków mieszkalnych i od gruntów pozostałych na 

poziomie 2022 roku uważa za nietrafny i proponuje, żeby utrzymać stawki podane w projekcie 

uchwały. 

 

Głos zabrał Radny Dariusz Krzemiński zwracając się z pytaniem do Pani Skarbnik, 

ponieważ nie wie czy przewodniczący dobrze to zinterpretował, ponieważ on interpretuje 

inaczej. Uważa, że janosikowe płaci się od stawek, które minister finansów określił jako 

maksymalne i to jest niezależne, bo mogą być ustalone na poziomie zero. Zwrócił uwagę, że 

janosikowe jest liczone od tej wartości, a nie od jakiejś różnicy. 

 

Przewodniczący odpowiedział, że źle się wyraził. Chodzi o to, że płacone jest od najwyższej 

stawki, tylko różnica, że będzie trzeba to zapłacić z niższych dochodów. 

 

Skarbnik Gminy Elżbieta Dolota odpowiedziała, że radny dobrze zrozumiał, janosikowe jest 

liczone od stawek maksymalnych. Oznajmiła, że gmina w tej chwili traci podwójnie, raz,  

że nie wpływają dochody, a z drugiej strony gmina płaci większe janosikowe. 

 

Głos zabrał Radny Andrzej Guzik stwierdził, że każdy ma prawo do swojego zdania i że po 

to jest taka liczba radnych, aby były różne zdania. Uważa, że co roku jest stosowna ulga  
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w podatkach. Oznajmił, że do każdego należy decyzja co zrobić z podatkami, które są przed 

radnymi. 

 

Głos zabrał Radny Zbigniew Bartosik przypomniał o spotkaniu w zeszłym roku w Kaniach, 

gdzie jako samorząd usłyszeli zarzut, że nie dbają o oświatę, że wynagrodzenia są za niskie  

i że przede wszystkim powinno się  uwzględnić problemy wynagrodzeń, po to, aby zgromadzić 

kadrę na odpowiednim poziomie.  

Dlatego złożył formalny wniosek, żeby zwiększyć podatek do 15%. 

 

Głos zabrał Radny Rafał Wysocki przypomniał, że przez ostatnie kilkanaście lat został 

wypracowany pewien mechanizm, w którym poziom podatków wahał się w stawce ok. 90 % 

tych stawek maksymalnych ustalanych przez Ministerstwo Finansów. Był on zrozumiały dla 

wszystkich i nie powodował tylu emocji. Zastanawia się, czy nie powinno się do tego wrócić. 

 

Głos zabrał Radny Dariusz Krzemiński w odpowiedzi na wypowiedź Radnego Bartosika, 

uważa, że do takiego wniosku można by było się przychylić, ale należałoby zagwarantować 

podwyżkę nauczycielom ponad to co będzie proponował rząd. Wtedy jest w stanie się nad tym 

zastanowić. 

 

Głos zabrał Radny Karol Kühn składając wniosek o zakończenie dyskusji i przejście  

do głosowania złożonych wniosków. 

 

Głos zabrał Radny Michał Segit oznajmiając, że przychyla się do głosu radnego Kühna. 

Uważa, że wszystkie strony mają dużo racji.  

Zaapelował do tych osób które będą w następnej kadencji rozpatrywały to samo zagadnienie. 

Ma nadzieję, że inflacja będzie wtedy mniejsza, aby wówczas podnieść podatki 100% 

wskaźnika.  

 

Głos zabrał Radny Grzegorz Matysiak ad vocem, którego zaskoczyło liberalne podejście 

radnego Segita.. Potwierdził, że jeżeli rzeczywiście inflacja spadnie można się zastanowić nad 

90% uwzględnieniem jej w przyroście podatku. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wniosek Dariusza Krzemińskiego: pozostawienie wysokości podatku na wysokości w roku 

2023 w pozycjach: paragraf 1 pkt 1 lit c oraz paragraf 1 pkt 2 lit a.  

Wyniki głosowania 

ZA: 1, PRZECIW: 18, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (1) 

Dariusz Krzemiński 

PRZECIW (18) 

Adam Adamczyk, Marta Bartos, Zbigniew Bartosik, Aldona Górniak, Andrzej Guzik, Lidia 

Iwoła, Małgorzata Jabłońska, Barbara Koralewska, Małgorzata Kucharska, Grzegorz Matysiak, 

Paweł Nyc, Adrianna Olczak, Sławomir Rakowiecki, Michał Segit, Firmin Słojewski, Marek 

Winiarski, Rafał Wysocki, Maciej Żukowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Karol Kühn 

NIEOBECNI (1) 

Zbigniew Kurządkowski 
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Brwinowie Sławomir Rakowiecki stwierdził, 

że wniosek nie uzyskał większości. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wniosek Barbary Koralewskiej zmienić wysokość podatku w paragrafie 1 pkt 1 lit d  

do wysokości podatku z litery c (grunty pozostałe).  

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 13, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Adam Adamczyk, Barbara Koralewska, Dariusz Krzemiński, Maciej Żukowski 

PRZECIW (13) 

Marta Bartos, Zbigniew Bartosik, Aldona Górniak, Andrzej Guzik, Lidia Iwoła, Małgorzata 

Jabłońska, Małgorzata Kucharska, Adrianna Olczak, Sławomir Rakowiecki, Michał Segit, 

Firmin Słojewski, Marek Winiarski, Rafał Wysocki 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Karol Kühn, Grzegorz Matysiak, Paweł Nyc 

NIEOBECNI (1) 

Zbigniew Kurządkowski 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Brwinowie Sławomir Rakowiecki stwierdził, 

że wniosek nie uzyskał większości. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wniosek Zbigniewa Bartosika: podnieść podatek do wysokości maksymalnej zgodnie z 

wytycznymi Ministerstwa.  

Wyniki głosowania 

ZA: 3, PRZECIW: 14, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (3) 

Marta Bartos, Zbigniew Bartosik, Rafał Wysocki 

PRZECIW (14) 

Adam Adamczyk, Aldona Górniak, Andrzej Guzik, Lidia Iwoła, Małgorzata Jabłońska, 

Barbara Koralewska, Dariusz Krzemiński, Małgorzata Kucharska, Karol Kühn, Grzegorz 

Matysiak, Adrianna Olczak, Sławomir Rakowiecki, Firmin Słojewski, Marek Winiarski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Paweł Nyc, Michał Segit, Maciej Żukowski 

NIEOBECNI (1) 

Zbigniew Kurządkowski 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Brwinowie Sławomir Rakowiecki stwierdził, 

że wniosek nie uzyskał większości. 

 

Głosowano w sprawie: 

określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2024 rok (RM0006.806.2023). 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 
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Adam Adamczyk, Marta Bartos, Zbigniew Bartosik, Aldona Górniak, Andrzej Guzik, Lidia 

Iwoła, Małgorzata Jabłońska, Barbara Koralewska, Małgorzata Kucharska, Karol Kühn, 

Grzegorz Matysiak, Paweł Nyc, Adrianna Olczak, Sławomir Rakowiecki, Michał Segit, Firmin 

Słojewski, Marek Winiarski, Rafał Wysocki, Maciej Żukowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Dariusz Krzemiński 

NIEOBECNI (1) 

Zbigniew Kurządkowski 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Brwinowie Sławomir Rakowiecki stwierdził, 

że uchwała została przez Radę Miejską podjęta. 

5.4. powołania Zespołu Rady Miejskiej w Brwinowie opiniującego zgłoszenia kandydatów  

w wyborach na ławników do sądów powszechnych na kadencję 2024-2027 

(RM0006.792.2023) 

Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych i Porządku Publicznego, Adrianna Olczak 

poinformowała, że Komisja powołała zespół opiniujący, którego zadaniem jest przygotowanie 

i przedstawienie Radzie Miejskiej opinii o zgłoszonych kandydatach w wyborach  

na ławników do sądów powszechnych na kadencję 2024-2027. 

Głos zabrał Zastępca Burmistrza Jerzy Wysocki przedstawił autopoprawkę do projektu 

uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

powołania Zespołu Rady Miejskiej w Brwinowie opiniującego zgłoszenia kandydatów  

w wyborach na ławników do sądów powszechnych na kadencję 2024-2027 

(RM0006.792.2023).  

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Adam Adamczyk, Marta Bartos, Zbigniew Bartosik, Aldona Górniak, Andrzej Guzik, Lidia 

Iwoła, Małgorzata Jabłońska, Barbara Koralewska, Dariusz Krzemiński, Małgorzata 

Kucharska, Karol Kühn, Grzegorz Matysiak, Paweł Nyc, Adrianna Olczak, Sławomir 

Rakowiecki, Michał Segit, Firmin Słojewski, Marek Winiarski, Rafał Wysocki, Maciej 

Żukowski 

NIEOBECNI (1) 

Zbigniew Kurządkowski 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Brwinowie Sławomir Rakowiecki stwierdził, 

że uchwała została podjęta przez Radę Miejską jednogłośnie. 

 

5.5. ustalenia regulaminu głosowania w wyborach ławników do sądów powszechnych 

(RM0006.793.2024) 

Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych i Porządku Publicznego, Adrianna Olczak 

poinformowała, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
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Głosowano w sprawie: 

ustalenia regulaminu głosowania w wyborach ławników do sądów powszechnych 

(RM0006.793.2024).  

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1\ 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Adam Adamczyk, Marta Bartos, Zbigniew Bartosik, Aldona Górniak, Andrzej Guzik, Lidia 

Iwoła, Małgorzata Jabłońska, Barbara Koralewska, Dariusz Krzemiński, Małgorzata 

Kucharska, Karol Kühn, Grzegorz Matysiak, Paweł Nyc, Adrianna Olczak, Sławomir 

Rakowiecki, Michał Segit, Firmin Słojewski, Marek Winiarski, Rafał Wysocki, Maciej 

Żukowski 

NIEOBECNI (1) 

Zbigniew Kurządkowski 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Brwinowie Sławomir Rakowiecki stwierdził, 

że uchwała została przez Radę Miejską podjęta jednogłośnie. 

 

5.6. przejęcia w sezonie zimowym 2023/2024 zadań z zakresu zarządzania drogami 

powiatowymi, obejmujących zimowe utrzymanie dróg powiatowych, ścieżek rowerowych, 

ciągów pieszo-rowerowych i chodników leżących w granicach administracyjnych gminy 

Brwinów wraz z jednorazowym pozimowym uprzątnięciem zanieczyszczeń powstałych  

w wyniku stosowania środków zabezpieczających drogi przed oblodzeniem 

(RM0006.800.2023) 

Przewodniczący Komisji Inwestycji, Gospodarki Komunalnej i Finansów, Grzegorz 

Matysiak poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna. 

Głosowano w sprawie: 

przejęcia w sezonie zimowym 2023/2024 zadań z zakresu zarządzania drogami powiatowymi, 

obejmujących zimowe utrzymanie dróg powiatowych, ścieżek rowerowych, ciągów pieszo-

rowerowych i chodników leżących w granicach administracyjnych gminy Brwinów wraz  

z jednorazowym pozimowym uprzątnięciem zanieczyszczeń powstałych w wyniku stosowania 

środków zabezpieczających drogi przed oblodzeniem (RM0006.800.2023).  

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Adam Adamczyk, Marta Bartos, Zbigniew Bartosik, Aldona Górniak, Andrzej Guzik, Lidia 

Iwoła, Małgorzata Jabłońska, Barbara Koralewska, Małgorzata Kucharska, Karol Kühn, 

Grzegorz Matysiak, Paweł Nyc, Adrianna Olczak, Sławomir Rakowiecki, Michał Segit, Firmin 

Słojewski, Marek Winiarski, Rafał Wysocki, Maciej Żukowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Dariusz Krzemiński 

NIEOBECNI (1) 

Zbigniew Kurządkowski 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Brwinowie Sławomir Rakowiecki stwierdził, 

że uchwała została przez Radę Miejską w Brwinowie podjęta. 
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5.7. przyjęcia „Planu zrównoważonej mobilności miejskiej dla metropolii warszawskiej 2030+” 

(RM0006.801.2023)  

Punkt zdjęty z porządku obrad. 

5.8. udzielenia pomocy finansowej Województwu Mazowieckiemu w formie dotacji celowej 

udzielanej między jst na dofinansowanie własnych zadań inwestycyjnych (Dofinansowanie 

zadania inwestycyjnego „Rozbudowa drogi wojewódzkiej nr 719 na odcinku od km 27+570 do 

km 27+730 w Brwinowie”) (RM0006.805.2023) 

Przewodniczący Komisji Inwestycji, Gospodarki Komunalnej i Finansów, Grzegorz 

Matysiak poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna. 

Zgłoszono wniosek o cofnięcie projektu uchwały do Komisji Inwestycji, Gospodarki 

Komunalnej i Finansów. 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wniosek GM: cofnięcie do komisji.  

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Adam Adamczyk, Marta Bartos, Zbigniew Bartosik, Aldona Górniak, Andrzej Guzik, Lidia 

Iwoła, Małgorzata Jabłońska, Barbara Koralewska, Dariusz Krzemiński, Małgorzata 

Kucharska, Karol Kühn, Grzegorz Matysiak, Paweł Nyc, Adrianna Olczak, Sławomir 

Rakowiecki, Michał Segit, Firmin Słojewski, Marek Winiarski, Maciej Żukowski 

NIEOBECNI (2) 

Zbigniew Kurządkowski, Rafał Wysocki 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Brwinowie Sławomir Rakowiecki stwierdził, 

że wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

5.9. udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pruszkowskiemu z przeznaczeniem  

na organizację powiatowo-gminnych przewozów pasażerskich o charakterze użyteczności 

publicznej (RM0006.809.2023) 

Przewodniczący Komisji Inwestycji, Gospodarki Komunalnej i Finansów, Grzegorz 

Matysiak poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały. 

Burmistrz Arkadiusz Kosiński przedstawił autopoprawkę. 

Głos zabrała Radna Barbara Koralewska przypomniała, że na temat tego projektu uchwały 

była dyskusja na Komisji Inwestycji, Gospodarki Komunalnej i Finansów, podczas której 

doszli do konsensusu, że to będzie taki element próbny. Gmina w części procedur związanych 

z prowadzeniem tych linii się pozbędzie, ale odbędzie się to bez minusów dla mieszkańców,  

bo karta mieszkańca i zniżka uprawniająca do mniejszej opłaty za bilet na powiększonym 

obszarze objętym komunikacją przestanie obowiązywać. Przystali, że jest to propozycja i 

będzie pilotażowo przez jeden rok prowadzona. 

Głosowano w sprawie: 
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udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pruszkowskiemu z przeznaczeniem na organizację 

powiatowo-gminnych przewozów pasażerskich o charakterze użyteczności publicznej 

(RM0006.809.2023).  

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Adam Adamczyk, Marta Bartos, Zbigniew Bartosik, Aldona Górniak, Andrzej Guzik, Lidia 

Iwoła, Małgorzata Jabłońska, Barbara Koralewska, Małgorzata Kucharska, Grzegorz Matysiak, 

Paweł Nyc, Adrianna Olczak, Sławomir Rakowiecki, Michał Segit, Firmin Słojewski, Marek 

Winiarski, Rafał Wysocki, Maciej Żukowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Dariusz Krzemiński, Karol Kühn 

NIEOBECNI (1) 

Zbigniew Kurządkowski 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Brwinowie Sławomir Rakowiecki stwierdził, 

że uchwała została przez Radę Miejską w podjęta. 

5.10. wyrażenia zgody na wykonanie przez Gminę Brwinów prawa pierwokupu udziału  

w zabudowanej nieruchomości położonej przy ul. Dworskiej 3 w Brwinowie (działka nr ew. 14 

obręb 5) (RM0006.810.2023) 

Przewodniczący Komisji Inwestycji, Gospodarki Komunalnej i Finansów, Grzegorz 

Matysiak poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały. 

Głos zabrała Radna Barbara Koralewska uważa, że argument, aby zakupić fragment 

nieruchomości i po dokupieniu pozostałej części wybudować żłobek, na obecnym etapie 

rozwoju Gminy jest za ambitny. Poza tym twierdzi, że  działka o powierzchni 1950 m nie 

gwarantuje dla placówki odpowiednich warunków (ogród, parking), dlatego wydaje się,  

że działka jest zbyt mała. Zakomunikowała, że budowa i prowadzenie żłobka nie jest 

ustawowym obowiązkiem, ani zadaniem własnym Gminy. Gmina ma obowiązek zapewnić 

opiekę edukacyjną i ją finansować w większości dla dzieci od lat trzech. Poza tym działka 

 ma innego inwestora, który ma już plany wobec niej. 

Zwróciła się z prośbą do kolegów i koleżanek radnych o odrzucenie tego projektu uchwały. 

 

Głos zabrał Radny Rafał Wysocki zgłaszając, że nie może brać udziału w głosowaniu,  

ze względu na powiązania zawodowe.  

 

Głos zabrał Burmistrz Arkadiusz Kosiński odnosi wrażenie, że radna Koralewska nie wierzy 

w program wyborczy Platformy Obywatelskiej, który mówi, że wprowadzi żłobki jako zadanie 

obligatoryjne w każdej Gminie, co oznacza, że Gmina Brwinów będzie musiała taki żłobek 

wybudować, niezależnie od tego kto wygra wybory. Poinformował, że do Gminy przyszli  

współwłaściciele pozostałej części nieruchomości, którzy zaproponowali sprzedaż swoich 

udziałów. Uważa, że mówienie o tym, że Gminy nie stać na żłobek, nie oznacza,  

że nie powinna mieć zagwarantowanego miejsca na tego typu inwestycje. 

Zwrócił się z prośbą do radnych o poparcie tej uchwały. 
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Głos zabrała Radna Barbara Koralewska ad vocem zwróciła się z pytaniem do burmistrza, 

jaka jest propozycja cenowa od właścicieli pozostałych udziałów. Oznajmiła, że Gmina posiada 

różne nieruchomości, gdzie mógłby być żłobek. 

 

Głos zabrał Radny Karol Kühn zwrócił uwagę, że popiera prawo pierwokupu przez Gminę  

i warto, żeby Gmina z tego korzystała. Jednak zastanawia go cena, która jest dwukrotnie wyższa 

niż rynkowa.  

 

Głos zabrał Burmistrz Arkadiusz Kosiński poinformował, że właściciele tych pozostałych 

udziałów mówili o takiej kwocie, jaka jest w prawie pierwokupu. 

Odpowiadając na pytanie radnemu oznajmił, że nieruchomości z przeznaczeniem usługowym 

w centrum Brwinowa mają w tej chwili wartość czterocyfrową. 

 

Głos zabrał Radny Andrzej Guzik zapytał, czy przyszli wszyscy właściciele pozostałej 

części. 

 

Burmistrz Arkadiusz Kosiński odpowiedział, że przyszło dwoje małżonków, do których 

należy większa część udziałów, zaś dwa udziały należą do osoby niepełnoletniej (pełnoletność 

osiągnie za dwa lata). 

 

Głos zabrała Radna Barbara Koralewska ad vocem zwróciła się z pytaniem, czy prawdą 

jest, że akt z zakupu, który jest rozważany do prawa pierwokupu wraca ponownie  

po unieważnieniu go? Zauważyła, że był zawarty w 2021 roku, kilka miesięcy po uchwaleniu 

strefy rewitalizacji i zaświadczenie o rewitalizacji nie było wtedy zaktualizowane. 

 

Głos zabrał Burmistrz Arkadiusz Kosiński zwracając uwagę, że radna Koralewska  

ma niekompletne informacje, ponieważ Gmina nigdy nie otrzymała aktu notarialnego  

z pytaniem, czy chce skorzystać z prawa pierwokupu. Otrzymała akt ostateczny, a ponieważ 

nie były spełnione wymagania pierwokupu, burmistrz przekazał pracownikom, aby postępować 

zgodnie z prawem. W efekcie notariusz nie dał Gminie prawa do skorzystania  

z pierwokupu, ten akt notarialny został unieważniony. 

 

Radna Barbara Koralewska wtrąciła się z pytaniem, kiedy ten akt był zawarty i kiedy Gmina 

otrzymała akt ostateczny? 

 

Burmistrz Arkadiusz Kosiński powiedział, że nie potrafi odpowiedzieć na to pytanie. 

Poinformował, że została sporządzona nowa umowa przedwstępna, gdzie Gmina Brwinów 

została wpisana jako podmiot, który ma prawo skorzystać z prawa pierwokupu. 

Ponownie zwrócił się z prośbą o wyrażenie zgody, aby z tego prawa pierwokupu skorzystać. 

 

Przewodniczący Sławomir Rakowiecki zwrócił uwagę radnej Koralewskiej, żeby zgłaszała 

się poprzez system. Przypomniał również, że statut przewiduje czterokrotne wystąpienie 

rannego w jednym punkcie, a radna zgłasza się już piąty raz, po czym udzielił jej głosu. 

 

Głos zabrała Radna Barbara Koralewska oznajmiła, że tak jak burmistrz potwierdził, 

zaszedł błąd ze strony kancelarii notarialnej. Właściciele, którzy w dobrej wierze  nabyli 

nieruchomość mieli wobec niej jakieś plany inwestycyjne, mające zrewitalizować obszar 

zdegradowany. Uważa, że Gmina nie powinna psuć tej inwestycji komuś prywatnemu,  

jak również cena jest za wysoka i na razie nie ma planów budowy żłobka. Twierdzi, że są inne 
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nieruchomości pod budowę żłobka i dlaczego upierać się przy takim krzywdzącym  

dla inwestorów rozwiązaniu. 

 

Głos zabrał Burmistrz Arkadiusz Kosiński poinformował, iż notariusz nie dopełnił należytej 

staranności i sporządzając akt bazował na dokumencie sprzed 13 miesięcy. Dlatego ten akt 

notarialny został uchylony. 

Przypomniał również, że współwłaściciele nieruchomości są skłonni sprzedać swoje udziały, 

dlatego zwrócił się do radnych, o to żeby nabyć tę nieruchomość i w perspektywie kilku lat 

wybudować żłobek. 

 

Głos zabrał Radny Michał Segit zauważył, że w dyskusji pojawiła się informacja,  

że inwestor, który chciał udział dokupić jest pokrzywdzony. Jednak radnemu wydaje się,  

że chce nabyć nieruchomość, aby później sprzedać z tym co tam wybuduje. Dlatego uważa,  

że plany Gminy i Burmistrza są warte uwagi, jest to dobre miejsce na placówki, których 

zapotrzebowanie w społeczeństwie będzie się zwiększać. 

 

Głos zabrał Radny Andrzej Guzik zadając pytanie Burmistrzowi i Pani Skarbnik, czy na tę 

transakcję stać Gminę? Nie tylko na zakup tej nieruchomości, ale również na wybudowanie  

i utrzymanie tego żłobka. 

 

Głos zabrał Radny Michał Segit ad vocem stwierdzając, że pytanie radnego Guzika było 

bardzo ciekawe. Po czym zapytał, czy Gmina nie zostanie bardzo szybko zmuszona, aby  

ją było na to stać. 

 

Głos zabrał Burmistrz Arkadiusz Kosiński trudno mu powiedzieć w jakim kierunku pójdą 

zmiany ustawowe i jak będą traktowane samorządy przez kolejne parlamenty. Jednak  

są możliwości dofinansowań, gdzie wcześniej nie było takiej ewentualności.  

Uważa, że zapewnienie miejsca lokalizacji na tego typu placówkę jest dla niego priorytetem. 

 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na wykonanie przez Gminę Brwinów prawa pierwokupu udziału w 

zabudowanej nieruchomości położonej przy ul. Dworskiej 3 w Brwinowie (działka nr ew. 14 

obręb 5) (RM0006.810.2023).  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Marta Bartos, Zbigniew Bartosik, Aldona Górniak, Lidia Iwoła, Małgorzata Kucharska, Karol 

Kühn, Grzegorz Matysiak, Adrianna Olczak, Sławomir Rakowiecki, Michał Segit, Firmin 

Słojewski, Marek Winiarski, Maciej Żukowski 

PRZECIW (3) 

Adam Adamczyk, Barbara Koralewska, Dariusz Krzemiński 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Andrzej Guzik, Małgorzata Jabłońska, Paweł Nyc 

NIEOBECNI (2) 

Zbigniew Kurządkowski, Rafał Wysocki 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Brwinowie Sławomir Rakowiecki stwierdził, 

że uchwała została przez Radę Miejską w podjęta. 
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5.11. upoważnienia Burmistrza Gminy Brwinów do złożenia wniosku o udzielenie 

dofinansowania w ramach Rządowego Funduszu Polski Ład: Programu Inwestycji 

Strategicznych Edycja Dziewiąta "Rozświetlamy Polskę" (RM0006.811.2023) 

Przewodniczący Komisji Inwestycji, Gospodarki Komunalnej i Finansów, Grzegorz 

Matysiak poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

upoważnienia Burmistrza Gminy Brwinów do złożenia wniosku o udzielenie dofinansowania 

w ramach Rządowego Funduszu Polski Ład: Programu Inwestycji Strategicznych Edycja 

Dziewiąta "Rozświetlamy Polskę" (RM0006.811.2023).  

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Adam Adamczyk, Marta Bartos, Zbigniew Bartosik, Aldona Górniak, Andrzej Guzik, Lidia 

Iwoła, Małgorzata Jabłońska, Barbara Koralewska, Dariusz Krzemiński, Małgorzata 

Kucharska, Karol Kühn, Grzegorz Matysiak, Paweł Nyc, Adrianna Olczak, Sławomir 

Rakowiecki, Michał Segit, Firmin Słojewski, Marek Winiarski, Rafał Wysocki, Maciej 

Żukowski 

NIEOBECNI (1) 

Zbigniew Kurządkowski 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Brwinowie Sławomir Rakowiecki stwierdził, 

że uchwała została przez Radę Miejską w Brwinowie podjęta jednogłośnie. 

6. Sprawy wniesione i wolne wnioski 

Głos zabrała Radna Barbara Koralewska wyrażając swoją opinię na temat dożynek. 

Oznajmiła, że pochodzi z rodziny chłopskiej z wieloletnią tradycją dożynkową, gdzie dożynki 

traktowano jak wielką świętość. Zauważyła, że z  imprezy dożynkowej, została msza,  

na której jest niewiele osób i dwa koszyczki z płodami rolnymi, które ustawił Ośrodek Kultury. 

Uważa, że rozbicie uroczystości na dwa dni i pozbawienie jej dawnego charakteru, bardzo ją 

zubożyło i jest niewłaściwe. 

Głos zabrała Radna Lidia Iwoła prosząc o informację na temat odbioru śmieci z koszy 

publicznych, czy coś się zmieniło, ponieważ od 15 sierpnia kosze na terenie Owczarni  

są nieopróżnione. 

Głos zabrał Radny Firmin Słojewski podziękował Burmistrzom za zrobienie ulicy Lilpopa 

 i skwerku przy przedszkolu. Przekazał, że mieszkańcy zwrócili się z  prośbą, czy nie można 

zrobić uroczystego otwarcia. 

Przewodniczący Sławomir Rakowiecki powiedział, że wzorem innych ulic sami muszą  

się zorganizować. 

Głos zabrał Radny Maciej Żukowski zwrócił się z wnioskiem, o ile to możliwe o zmianę 

adresu, pod którym znajduje się Targowisko Miejskie w Brwinowie. Oficjalnie jest to adres 

Rynek 24, tymczasem imprezy organizowane są na placu od ulicy Armii Krajowej i czasem 

może być problem, żeby wskazać adres, pod którym targowisko się znajduje. 
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Głos zabrał Radny Zbigniew Bartosik zgłaszając uwagę, że na ulicy Uroczej w Kaniach  

nie odebrano od miesiąca żółtych worków i koszy. 

Drugie pytanie dotyczy ulicy Sadowej, skrzyżowania z drogą 719, mieszkańcy pytają, kiedy 

można się spodziewać, że to skrzyżowanie zostanie włączone do realizacji.  

 

Głos zabrał Burmistrz Arkadiusz Kosiński w sprawie dożynek, jeżeli chodzi o liczbę koszy, 

wieńców, to pochodna tego kto je zrobi, Gmina zachęca mieszkańców sołectw, żeby się 

włączali.  

W przypadku pytania pani Lidii Iwoły o kosze, to powinny być 6 razy w tygodniu opróżniane. 

Burmistrz obiecał, że zgłoszenie zostanie przekazane do firmy, która wygrała przetarg w tym 

zakresie. 

Odnośnie wypowiedzi pana radnego Słojewskiego podziękował za miłe słowa dla wspólnej 

pracy całego zespołu Urzędu Gminy Brwinów. Poinformował, że Gmina nie organizuje 

uroczystości z otwarciem ulicy, zdarzało się, że mieszkańcy sami organizowali święto ulicy. 

Jeżeli chodzi o pytanie radnego Bartosika w sprawie odbioru śmieci, poinformował,  

że zgłoszenia od mieszkańców są przekazywane do firmy i ciągu 1,2 dni śmieci są odbierane. 

W przypadku włączenia do realizacji skrzyżowania 719 z ulicą Sadową odpowiedział, że nie 

ma jeszcze ZRID-u. 

W związku ze zmianą adresu Targowiska Miejskiego, sprawa jest dość złożona, ponieważ 

Gmina dostała dofinansowanie, trzeba by było przeanalizować, czy z uwagi na trwałość 

projektu nie byłoby to w kolizji. Poinformował, że będzie rozmawiał z panią Geodetą Gminną, 

czy można wprowadzić dwa adresy. 

 

Głos zabrał Radny Maciej Żukowski oznajmiając, że jeżeli jest kolizja z trwałością projektu, 

to nie ma tematu. Również miał zaproponować podział tej nieruchomości na dwa adresy. 

Głos zabrał Radny Rafał Wysocki zasugerował, że jeżeli jest to taki problem, to można nadać 

ulicy wewnętrznej np. Targowisko i nie będzie problemu z numeracją. 

Głos zabrał Przewodniczący Sławomir Rakowiecki proponując wrócić do tematu  

po analizie zgłoszonego problemu. 

7. Zamknięcie sesji 

Przewodniczący Sławomir Rakowiecki zamknął posiedzenie LXVII Sesji Rady Miejskiej 

w Brwinowie. 

 

  

 

 

 

 

Przygotował(a): Katarzyna Góral 


